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فرهنگی

فرهنگ

دیدار با هنرمندان پیشکسوت اولین برنامه هنری 
سیدعباس صالحی

هنرمندان قلب کشور هستند

فرهنگی/ ســـیدعباس صالحی در 
اولیـــن حضـــور رســـمی اش بعد از 
مراســـم معارفه، به دیـــدار جمعی 
از هنرمنـــدان پیشکســـوت رفت. 
وزیـــر فرهنـــگ و ارشـــاد اســـامی 
دولت چهاردهم بـــا حضور در این 
جمـــع اظهـــار امیـــدواری کـــرد در 
دوره تـــازه مدیریت خـــود از تجربه  
پیشـــین بهره بـــرده و نقاط ضعف 
گذشـــته را اصاح کند. هنرمندان 
پیشکسوت نیز خواســـتار تکریم 
هنرمندان شدند. این گردهمایی 
به مناســـبت دوازدهمین ســـالروز 
تأســـیس این مؤسســـه شـــامگاه 
دوشـــنبه 26 شـــهریور مـــاه برگزار 
مســـجدجامعی  احمـــد  و  شـــد 
و ســـیدمحمد حســـینی وزیـــران 
پیشین فرهنگ و ارشـــاد اسامی 
و حمیـــد شـــاه آبـــادی، معـــاون 
هنـــری پیشـــین و کاراندیـــش نیز 
کردنـــد.  همراهـــی  را  صالحـــی 
همچنیـــن عارف نیـــا بـــه نیابت از 
رضـــا صالحی امیـــری، وزیر میراث 
فرهنگـــی و فرزند شـــهید رجایی 

هـــم حضور داشـــتند.
ایـــن مراســـم عبـــاس  در آغـــاز 
عظیمی، مدیر مؤسسه هنرمندان 
پیشکســـوت با خیرمقـــدم گویی 
به هنرمندان و وزیـــران فرهنگ و 
ارشاد اســـامی، خواســـتار ارتقای 
هنرمنـــدان  مؤسســـه  بودجـــه 
پیشکسوت شـــد و گفت: »هشت 
ماه اســـت کـــه بـــه علـــت کمک 
قبلی که از رئیس جمهور پیشـــین 
دریافـــت کرده ایـــم، کمکـــی به ما 
نشـــده اســـت. در ادامـــه صالحی 
بـــا ابـــراز خشـــنودی از حضـــور در 
جمـــع هنرمنـــدان عذرخواهـــی 
کرد که بـــه مدت کوتاهـــی امکان 
حضـــور در ایـــن جمـــع را خواهد 
داشـــت و خطـــاب بـــه هنرمندان 
حاضـــر در برنامه تأکید کـــرد: »در 
آینـــده بیـــش از ایـــن یکدیگـــر را 
خواهیـــم دید و بیشـــتر شـــنونده 
دغدغه دوســـتان هنرمند خواهم 
بـــود.« او افـــزود: »ایـــران عزیز ما 
که عمـــر حیـــات تاریخـــی اش به 
چندیـــن هـــزار ســـال می رســـد، 
نه بـــه مرزهـــای جغرافیایی اش و 
نـــه به قـــدرت و جمعیتـــش ایران 
نبوده بلکه آنچـــه آن را ایران زمین 
نگـــه داشـــته، فرهنگ این کشـــور 
اســـت.« صالحـــی در ادامه گفت: 
»وقتی چنیـــن نگاهی بـــه ایران و 
ایرانی بودن خـــود داریم، عزیزان 
هنرمنـــد ما قلـــب کشـــورمان به 
شـــمار می آینـــد و همـــه وظیفـــه 
داریـــم به آنـــان خدمـــت کنیم.« 
وزیـــر فرهنـــگ و ارشـــاد اســـامی 
تأکیـــد کـــرد: »امیـــدوارم در دوره 
دومـــی که توفیق خدمـــت داریم، 
از تجربـــه دوره اول بهـــره ببریم و 
از ضعف هـــای خود بکاهیـــم و به 

نقـــاط قـــوت بیفزاییم.«
گـــزارش  ایســـنا  کـــه  طـــور  آن 
 ، ن یـــا نگیر جها س  عبـــا ه  د ا د
نمایشنامه نویس و داستان نویس 
بـــه نمایندگـــی از جامعـــه هنری، 
نوشـــتاری را خطـــاب بـــه وزیـــر 
فرهنـــگ و ارشـــاد اســـامی ارائـــه 
کرد. او در این نوشـــتار خواســـتار 
تکریـــم هنرمنـــدان پیشکســـوت 
شـــد. در ادامه تابلویـــی به عنوان 
هدیه حضور ســـیدعباس صالحی 
در وزارت ارشـــاد بـــه او اهدا شـــد. 
این هدیـــه با حضـــور چهره هایی 
هماننـــد عنایـــت بخشـــی، احمد 
مســـجدجامعی، محمود سالاری، 
هوشـــنگ  ارجمنـــد،  داریـــوش 
توکلـــی و حمیـــد شـــاه آبادی بـــه 
وزیـــر فرهنـــگ اهدا شـــد. پخش 
تصاویـــری از هنرمنـــدان دربـــاره 
مؤسســـه هنرمندان پیشکسوت 
از دیگـــر بخش هـــای ایـــن برنامه 
بـــود کـــه بـــا حضـــور چهره هایی 
همچون بهـــزاد فراهانـــی، فهیمه 
رحیم نیـــا، فریـــده ســـپاه منصور، 
احترام برومند، اســـماعیل خلج، 
منصور خلج، فرزانه نشـــاط خواه، 
عبـــاس  جهانـــزاده،  جمشـــید 
جهانگیریان، تاجبخش فناییان، 
محمد شیری، نظام کیایی، آتش 
تقی پـــور، محمد ســـاربان، بهمن 
عبـــدی، محمدعلی بنی اســـدی، 
رضـــا بابـــک، ناصـــر آقایـــی، علی 
پویـــان و... برگـــزار شـــد. اجرای 
قطعـــه  موســـیقی توســـط فـــرج 
علی پور از نوازندگان پیشکســـوت 
خطـــه لرســـتان پایان بخـــش این 

مراســـم بود.

جهان

اسپیلبرگ بار دیگر با کولمن 
دومینگو کار می کند

ز  هنـــو گ  ســـپیلبر ا ن  ســـتیو ا
کار تکمیـــل گـــروه بازیگرانـــش 
را تمـــام نکـــرده و بـــرای فیلـــم 
بعدی خود بـــا کولمن دومینگو، 
بازیگـــر نامـــزد اســـکار در حـــال 
مذاکره اســـت تـــا به ایـــن فیلم 
بـــدون عنـــوان افـــزوده شـــود. 
فهرســـت بازیگران فیلم جدید 
شـــامل  ن  کنـــو تا گ  ســـپیلبر ا
امیلـــی بانـــت، کالیـــن فرث و 

ایـــو هیوســـون می شـــود.
ایـــن فیلم بر مبنای داســـتانی از 
اســـپیلبرگ ســـاخته می شود و 
دیوید کوپ، همکار قدیمی این 
فیلمســـاز، فیلمنامه را نوشته و 
جزئیات این فیلـــم کاماً پنهان 

نگه داشته شـــده است.
یونیورســـال ۱۵مه  2۰26  را برای 
اکران این فیلـــم تعیین کرده تا 
آن را در محدوده تابســـتانی که 
اســـپیلبرگ عمـــاً دهه ها پیش 
بـــا فیلم هایی ماننـــد »آرواره ها« 
و »مهاجمان کشـــتی گمشـــده« 
درخشـــیده بـــود، بـــه نمایـــش 

درآورد./مهر
 

 »آگوستو ام سیبرا«
منتقد هنری درگذشت

»آگوستو ام ســـیبرا« منتقد هنری 
و داور نهمیـــن دوره جشـــنواره 
»ســـینماحقیقت« در 6۹ ســـالگی 

درگذشـــت.
طی ســـال ها و دوره های گذشـــته 
جشنواره بین المللی فیلم مستند 
ایـــران با نـــام »ســـینماحقیقت«، 
ایـــن  در  متعـــددی  میهمانـــان 
رویـــداد حضـــور پیـــدا کرده اند که 
یکی از ایـــن چهره ها »آگوســـتو ام 
ســـیبرا« منتقد هنری، موسیقی و 
سینمایی اهل کشـــور پرتغال بود.
وی در نهمیـــن دوره از جشـــنواره 
بین المللی »ســـینماحقیقت« که 
آذرماه ۱۳۹۴ برگزار شد، به عنوان 
یکـــی از اعضـــای هیـــأت داوران 
مســـتندهای کوتاه و نیمه بلند در 
کنـــار »ژان فرانکو کـــورال« حضور 
برنامه ریـــز  »ســـیبرا«  داشـــت. 
و  موســـیقی  هنـــری،  منتقـــد  و 
سینمایی اهل کشـــور پرتغال بود 
که از ســـال 2۰۰۷ مسئولیت آرشیو 
ریسکوس/ چشم اندازهای جدید 
از مســـتند لیســـبون در جشنواره 
بین المللی فیلم مستند لیسبون 

را برعهده داشـــت./صبا
 

 ریسک »کاپولا«
در فیلم جدیدش

فرانســـیس فـــورد کاپولا کـــه فیلم 
در  »مگالوپولیـــس«  جدیـــدش 
نوبـــت اکران قرار دارد، از ســـاخت 
یـــک پـــروژه جدیـــد ســـینمایی با 
اقتبـــاس آزاد از یک رمان خبر داد.
ایـــن کارگـــردان ۸۵ ســـاله در یک 
مصاحبه جدید با تلگـــراف درباره 
فیلـــم جدیـــدش »مگالوپولیس« 
صحبت کـــرده کـــه آن را با بودجه 
ی  دلار ن  میلیـــو  ۱ 2 ۰ شـــخصی 
ســـاخته امـــا اعـــام کرده اســـت 
بـــرای فیلـــم بعـــدی اش کـــه فعاً 
عنـــوان »نگاه های گذرا بـــه ماه« را 
دارد، بـــه گزینه هـــای تأمین مالی 

ســـنتی بازمی گـــردد.
وی در مـــورد محتـــوای فیلـــم نیز 
گفته اســـت کـــه »نگاه هـــای گذرا 
به ماه« یک اقتبـــاس آزاد از رمانی 
نوشته »ادیت وارتون« خواهد بود 
و عناصر قوی رقص و موســـیقی را 

در بر خواهد داشـــت.
بـــه نظـــر می رســـد کاپـــولا قصـــد 
بازگشـــت بـــه ســـاخت درام های 
اســـتاندارد و متداول خود را ندارد 
و همچنـــان در حـــال آزمایـــش و 

ریســـک است./ایســـنا

بازی ستاره اسکندری در نقش مادر 
»سلمان فارسی«

 مجید پتُکی به »سرنخ«
پیوست

خ«  بزرگداشت »امین تار
در شیراز

عوامل ســـریال »ســـلمان فارســـی« برای ادامه 
تصویربرداری و ضبط صحنه های ایران باســـتان 
از شـــاهرود به تهران بازگشـــتند. تصویربرداری 
ایـــن ســـریال تـــا بهمن مـــاه در تهـــران ادامـــه 

خواهد داشـــت. 
ســـتاره اســـکندری از جمله بازیگرانی است که 
قـــرار اســـت در نقش مادر »ســـلمان فارســـی« 
بگیـــرد.  قـــرار  میرباقـــری  دوربیـــن  جلـــوی 
اســـکندری پیـــش از ایـــن نیـــز در آثـــاری چون 
»دندون طا« و »مســـافر ری« با داوود میرباقری 

همکاری داشـــته است./ایســـنا

همزمـــان با دومین ســـالگرد درگذشـــت امین تارخ 
یـــک پردیس بـــه نام ایـــن هنرمند  در شـــهر شـــیراز 
افتتاح می شـــود. پردیس ســـینمایی »امیـــن تارخ« 
دارای ۵ ســـالن ســـینما و یک ســـالن تئاتر اســـت و 
در مجموع ۸6۳ صندلی دارد. مراســـم بزرگداشـــت 
ایـــن هنرمند فقیـــد توســـط بهره بردار ایـــن پردیس 
ســـینمایی با حضور جمعی از هنرمنـــدان و خانواده 
این هنرمند فقید، دوشـــنبه 2 مهر ماه در شهر شیراز 
برگـــزار می شـــود. امیـــن تـــارخ در حدود نیـــم قرن 
فعالیت در عرصـــه بازیگری نقش هـــای ماندگاری را 

در ســـینما، تئاتـــر و تلویزیون خلق کـــرد. /مهر

بـــا شـــروع تولیـــد فصل ســـوم مســـابقه پلیســـی 
»ســـرنخ«، بازیگر جدیدی به آن اضافه شد. مجید 
پتکـــی، بازیگـــر ســـینما، تلویزیـــون و تئاتـــر که در 
آثاری چون »زخـــم کاری«، »رهایم کـــن«، »اکتور« و 
»نهنـــگ آبی« حضور داشـــته، جدیدترین بازیگری 
اســـت که به مســـابقه »ســـرنخ« پیوســـته اســـت. 
مســـابقه »ســـرنخ« در فصول گذشـــته با محوریت 
حل پرونده های جنایی ســـاخته و پخش شـــد که 
در آن بخش های نمایشـــی نیز وجـــود دارد. اکنون 
مجید پتکی به عنـــوان کارآگاه پلیس در این بخش 

ایفـــای نقـــش می کند./صبا

 
 

اولین جشـــنواره ملی ســـرود فجربـــا معرفی 
برگزیـــدگان ایـــن دوره ازجشـــنواره درتـــالار 
وحدت بـــه پایان رســـید. فرمی ازموســـیقی 
کـــه به گفتـــه کارشناســـان وهنرمنـــدان این 
حوزه، طی این ســـال ها جایـــگاه آن درعرصه 
موســـیقی بســـیارخالی بـــود وحال بـــا ایجاد 
دفترسرود در وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
و درنـــگاه جدی تر، با برگزاری یک جشـــنواره 
مســـتقل با عنوان ســـرود فجـــر، ازاین پس 
شـــاهد کارهای ارزشمند واجراهای بیشماری 
ازگروه های مختلف ســـرود درکشورخواهیم 

. بود

اجرای 28 گروه سرود دراولین 
جشنواره ملی سرود فجر

به گفته حامد جلیلی، مســـئول دفترســـرود 
اداره کل موســـیقی وزارت فرهنـــگ و ارشـــاد 
اســـامی و دبیر اولین جشـــنواره ملی سرود 
فجر، مهـــر ماه ۱۴۰2 دبیرخانه این جشـــنواره 
دایـــر و در ۴ مرحلـــه برگـــزار شـــد. مرحلـــه 
نخســـت با ثبت نـــام بیـــش از۸۰۰ گـــروه ودر 
نهایـــت بـــا ۸۰ گـــروه، وارد مرحلـــه اجرایـــی 
منطقه ای شدند که دراین مرحله چهارگروه 
ازشهرهای اصفهان، مشهد، میناب و تهران 
حضـــور یافتند و به صـــورت زنـــده در مقابل 
داوران اجـــرای برنامـــه داشـــتند و درنهایت 
2۸ گـــروه منتخـــب ایـــن مرحله، حـــدود ۵ 
ماه تحـــت راهبـــری دبیرخانه جشـــنواره آثار 
ویژه خود را برای جشـــنواره ملی ســـرود فجر 
تولیـــد کردنـــد وطـــی ســـه روز)2۳، 2۴، 2۵ 
شـــهریورماه( درمرحله پایانی این جشـــنواره 
بـــا حضـــورداوران، مجیـــد اخشـــابی، حامد 
عسکری، شها میانی و سید جواد هاشمی 

درتـــالار رودکـــی به روی صحنـــه رفتند.
 

تأکید مقام معظم رهبری به سرود
 حامـــد جلیلی پیـــش از ایـــن در گفت و گو با 
»ایران« اظهار داشت: »ســــــرود ازموســـیقی 
جـــدا نیســـت امـــا طـــی سال های گذشـــته 
نادیده گرفته شده و ســــــرود را یـــک مقولـــه 
جــــــدا در نظر داشــــــتند. ســــــرود در دهه 
6۰ بســـیار پررنـــگ بــــــود، امـــا در اوایل دهه 
۷۰ کمرنگ شــــــد تـــا این چند ســــــال اخیر 
که بـــا توجه به تأکید بســـیار مقام معظــــــم 
رهبـــری بـــه اهمیــــــت و تأثیرگذاری ســـرود 
در عرصه های مختلف، توجهــــــات نســـبت 
بـــه ســـرود و شـــکل خوانــــــدن به صـــورت 
دســـته جمعی بیشـــتر شــــــود و ایـــن اتفاق 
درمردم انــــــکار ناپذیر اســــــت. بـــه عقیـــده 
مــــــن از آنجایـــی کـــه موســــــیقی تأثیرگذار 
اســـت، بـــا زبان ســـرود می توانیم هـــرمفهـــوم 
ومحتوایـــی را کـــه بخواهیـــم انتقـــال دهیـــم 
و ایــــــن امر مــــــا را بــــــه هدفمان نزدیک تـــر 

خواهـــد کـــرد.«

سرود به جایگاهی که شایسته آن 
بود رسید

امیرامانی فر، سرپرســـت گروه سرود »صدا« 
ازاصفهـــان درگفت و گو بـــا »ایـــران« برگزاری 
جشـــنواره ســـرود فجـــر را موجـــب ارتقـــای 
ســـطح علمـــی گروه هـــای شـــرکت کننـــده 
عنـــوان کـــرد و درایـــن بـــاره افـــزود: برگزاری 
چنیـــن جشـــنواره هایی می توانـــد دراجرای 
تئوری موســـیقی در قالـــب آواز کر یا ســـرود 

بســـیارتأثیرگذار باشـــد و فرصتی خواهد بود 
تا هنرمنـــدان فعال ایـــن حوزه، هنـــر خود را 

بـــه روی صحنـــه آورند.
در  اجـــرا  »صدا«تجربـــه  ود  ســـر وه  گـــر
جشـــنواره های مختلـــف را داشـــته اســـت و 
دراین جشنواره قطعه چهارصدایی آفرینش 
را که براساس دستگاه موســـیقی آوازی بود، 

بـــه اجرا گذاشـــت.
حمیـــد روزبـــان، سرپرســـت گـــروه ســـرود 
بـــا قطعـــه »نســـل  کـــه  البـــرز«  »تســـنیم 
شـــهادت«در این جشنواره شـــرکت داشت، 
در گفت و گـــو بـــا »ایـــران« دربـــاره برگـــزاری 
ایـــن جشـــنواره بیـــان کـــرد: »در دوره قبلی 
این جشـــنواره کـــه ســـال گذشـــته درقالب 
جشـــنواره موســـیقی فجربرگـــزار شـــد، این 

توفیـــق را داشـــتیم دربخش آکاپـــا رتبه برتر 
را کســـب کنیم. به عقیده مـــن جای چنین 
جشـــنواره ای در موســـیقی کشـــور خالی بود 
و بسیار خوشـــحالم که امروز ســـرود به این 
جایگاهی که شایسته آن بوده رسیده است.

از نگاه من، ســـرود مقبولیـــت عمومی دارد و 
مردم عاقه مند به شـــنیدن سرود هستند. 
بنابراین بایســـتی این اتفاق شکل می گرفت 
و خدا را شـــاکرم این جشـــنواره مورد اقبال و 
اســـتقبال مردم عزیزمان قرار گرفته اســـت.

تقویت و حمایت از گروه های سرود
اوبـــه حمایت مســـئولان فرهنگی بـــه مقوله 
ســـرود اشـــاره کـــرد وافـــزود: ضـــرورت دارد 
مســـئولین امربه ایـــن موضـــوع توجه کنند 

چرا که باید از این اســـتعدادهای درخشـــان 
و پتانســـیل های خـــوب بهره بـــرد و ماحصل 
آن همیـــن گروه هـــای ســـرود هســـتند کـــه 
اجراهـــای خـــوب در برنامه هـــای مردمـــی 
خواهند داشـــت. مـــن براین بـــاورم مردم ما 
تشـــنه کارهای فرهنگـــی و هنری هســـتند. 
برایـــن اســـاس نیاز اســـت گروه های ســـرود 
تقویت شـــوند تا این فعالیت هـــای فرهنگی 
رونـــق پیدا کنـــد و ارتقـــا یابد تا بـــه دنبال آن 
به بارعلمی و وزنی جشـــنواره کمک شـــایانی 

. د شو
روزبـــان تأکید کـــرد: نبایـــد ازحضوراســـاتید 
برجســـته گروه هـــای ســـرود محلـــی تنهـــا 
درمراســـم اختتامیه هـــا بهـــره بـــرد وبهترآن 
اســـت که بانک اطاعاتی اســـاتید این حوزه 

که مورد وثوق وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
هستند، ایجاد شود.اگراین حمایت از سوی 
وزارت فرهنگ و یا ازنهادهای مســـئول شکل 
بگیـــرد، گروه هـــای ســـرود بـــا انســـجام و با 
درایـــت علمی بیشـــتری بـــه نقطه ایـــده آل 

خواهند رســـید.

باید تولیتی برای سرود 
کشورمشخص شود

محمدعلی حیدری، سرپرست گروه »یاقوت 
خمینی شـــهر«اصفهان که دراین جشنواره، 
اجرایـــی درباره شـــهدا را بـــه روی صحنه برد، 
درگفت و گوبـــا »ایـــران« گفـــت: ازنـــگاه من 
ســـال ها جای برگـــزاری چنین جشـــنواره ای 
خالی بود و به نظر می رســـید ســـرود کشـــور 
متولـــی خاصی نـــدارد و هرازچنـــد گاهی یک 
ارگان و یـــا مجموعـــه ای بـــه عنـــوان حامـــی 
درایـــن مســـیر حرکـــت می کـــرد و آن را بـــه 
ســـمتی می بردند که ازنظر تخصصی فضایی 
متناســـب ســـرود نبود وبه لحاظ خاســـتگاه 
ســـرود هم از جایگاه تربیتی، اخاقی و ازاین 
دست، فاصله داشت و آن را تنها ابزاری برای 
رســـیدن به اهداف خود می دانستند. لذا به 
نظرمی رســـد بهتریـــن جایگاه کـــه می تواند 
حکم پـــدری بر ســـر این یتیم هنری داشـــته 
باشد، همین وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
اســـت و تشکر می کنیم از کســـانی که دراین 

زمینه زحمت کشـــیدند.
او تأکیـــد کرد: قطعاً باید تولیتی برای ســـرود 
کشورمشخص می شـــد و امیدواریم برگزاری 

چنین جشـــنواره هایی تداوم داشته باشد.

به آینده موسیقی و سرود کشور 
امیدوارم

 شهامیانی، خواننده  کاسیک وداوراولین 
جشـــنواره ملی ســـرود فجرهم درگفت و گوبا 
»ایـــران« بیـــان کـــرد: طـــی این چند ســـال 
کـــر  گروه هـــای  شـــکل گیری  زمـــان  از  و 
و ســـرود، پیشـــرفت های قابـــل توجهـــی را 
شـــاهد بـــوده ایم.کمااینکه شاهدهســـتیم 
یـــک تعـــداد ازگروه هـــای ســـرود به ســـمت 
موســـیقی آکادمیـــک وموســـیقی علمی که 
درگذشـــته کمبـــود آن احســـاس می شـــد، 
ســـوق پیـــدا کرده انـــد وامروزبـــه جایگاهـــی 
رســـیده ام که هنرجویان با نـــت می خوانند 
وپارتیتورآهنگســـازی می کننـــد وایـــن اتفاق 

بســـیارخوبی است.
این مدرس دانشـــگاه در ادامه به جشـــنواره 
ملی ســـرود فجر اشـــاره کـــرد و افـــزود: آقای 
جلیلـــی دبیرایـــن دوره از جشـــنواره حرکت 
بســـیار زیبایی انجـــام داده انـــد و گروه های 
شـــرکت کننده با یـــک ارکســـتر کوچک که 
متشـــکل از ســـازهای ارکســـتر ســـمفونیک 
اســـت فعالیت کردند و این اتفـــاق می تواند 
قدمی برای جامعه حرفه ای موســـیقی باشد. 
نگاهـــی که بـــا اطمینـــان می گویـــم در آینده 
کمبـــود آن احســـاس می شـــود. بخصـــوص 
در شهرســـتان ها که پتانســـیل های بسیاری 
در ایـــن زمینـــه وجـــود دارد ایـــن امیـــدواری 
هســـت که موســـیقی ما در آینده درســـطح 
اســـتانداردهای جهانـــی پیـــش بـــرود و این 

اتفاق بســـیار مبارکی اســـت.
برایـــن اســـاس بـــه نظرمـــن برگـــزاری یـــک 
جشـــنواره با عنـــوان ســـرود حرکت بســـیار 
اثر گذاری اســـت و دیگر نمی توان هر موزیک 
یا کامی را به عنوان ســـرود ارائه کرد. چرا که 
این بار در عرصه رقابت شـــکل گرفته است.
امیدوارم این جشـــنوارها در آینده تداوم پیدا 
کند تا ایـــن رقابت ها تـــوان گروه هـــا را بالاتر 
ببرد و بدانند این اتفاق یک کارعلمی اســـت 

و بایـــد به دنبال دانـــش آن بود.

گزارش »ایران« از نخستین جشنواره ملی سرود فجر 

نگذاریم کاروان موسیقی »سرود« را جا بگذارد 

جای چنین 
جشنواره ای 
در موسیقی 
کشور خالی 
بود و بسیار 

خوشحالم که 
امروز سرود به 
این جایگاهی 

که شایسته آن 
بوده رسیده 

است.از نگاه 
من، سرود 

مقبولیت 
عمومی 

دارد و مردم 
علاقه مند 

به شنیدن 
سرود هستند.

من براین 
باورم مردم ما 
تشنه کارهای 

فرهنگی و 
هنری هستند. 

براین اساس 
نیاز است 
گروه های 

سرود تقویت 
شوند تا این 

فعالیت های 
فرهنگی رونق 
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در مراسم اختتامیه اولین جشنواره ملی سرود فجر عنوان شد

سالاری: امیدواریم گروه های سرود ما ابعادی آرمانی در جامعه پیدا کنند

درمراســـم اختتامیـــه اولیـــن جشـــنواره ملـــی ســـرود فجرکـــه 
عصردوشنبه با معرفی گروه های برگزیده در تالار وحدت تهران 
برگزار شـــد، حامد جلیلی دبیر اولین دوره این جشـــنواره اظهار 
داشـــت: دفتر ســـرود وزارت فرهنگ و ارشاد اســـامی یک سال 
پـــس از روی کار آمدن دولـــت مردمی رئیس جمهور شـــهید به 
لطف وزیر ســـابق جناب آقای اسماعیلی و همت آقایان سالاری 
و اله یاری در معاونت هنری این وزارتخانه تأســـیس شـــد. رهبر 
معظـــم انقاب، در ســـال های اخیـــر بارها و بـــه انحای مختلف 
برارتقا، پیشـــرفت و اســـتفاده از ظرفیت ســـرود تأکید داشتند 
و در واقـــع تأســـیس این دفتر نیز در راســـتای عمـــل به منویات 

ایشـــان بوده است.

یک عنصر مؤثر در سبد فرهنگی- موسیقایی 
خانواده های ایرانی

بنده نیـــز از بدو تأســـیس تا به امـــروز در این جایـــگاه فرهنگی 
هنری خدمتگزار مردم و اهالی موســـیقی و ســـرود هســـتم. ما 
مأموریت خود را در دفتر ســـرود وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، 
تغییر و ارتقای ســـطح ذائقه شـــنیداری عمومی به سمت سرود 
قـــرار دادیـــم بـــه طوریکه ســـرود به عنـــوان یک عنصـــر مؤثر در 
ســـبد فرهنگی- موســـیقایی خانواده هـــای ایرانـــی )از کودک تا 
بزرگســـال( قرار بگیرد. چرا که در این صورت می توان ادعا کرد، 
ســـرود به مثابه هوای تـــازه در دل جامعه نقش اصلی خود یعنی 

جریان ســـازی و امید آفرینی را ایفا کرده اســـت.
او افزود: ما در دفتر ســـرود سعی کردیم ضمن حمایت از برخی 
آثار تأثیرگذار مثل »ســـام فرمانـــده«، به جوانـــب دیگر ارتقای 
سرود نیز بپردازیم از جمله ارتقای کیفی سرود از طریق طراحی 
دوره های مربیگری ســـرود بـــه صورت مجازی با حضور اســـاتید 
مطرح کشـــوری به صورتی که به راحتـــی در اختیار تمام مربیان 
گروه های ســـرود کشـــور باشـــد، ما معتقدیم اگر مربی ســـرود 
تخصـــص خـــودش را ارتقا دهد و بـــا روش های به روز و درســـت 
موســـیقی و آواز، گروه ســـرود خود را راهبری کند، ســـطح کیفی 
ســـرودهای کشـــور چندین درجه بالاتـــر می رود. از ســـوی دیگر 
تاش کردیم در برخی از استان هایی که زیرساخت لازم را دارند 
دفاتر ســـرود تأســـیس کنیم تا بتوانند حامی گروه های سرود و 

به نوعی تســـهیلگر فعالیت های گروه ها باشـــند.

بهره مندی اهالی سرود و مربیان از مزیت های صندوق 
اعتباری هنر

جلیلی در ادامـــه صحبت های خود بیان کـــرد: موضوع دیگری 
که متأســـفانه این ســـال ها نســـبت به آن غفلت شـــده است، 
حـــل برخـــی از دغدغه های مربیان ســـرود اســـت. متأســـفانه 
اهالـــی ســـرود در تمـــام ایـــن ســـال ها خالصانه و بـــدون هیچ 
چشمداشـــتی تـــاش کردند و برخی از دوســـتان نـــه تنها هیچ 
حمایتی نشـــدند بلکه خیلی از مواقع به صورت شخصی هزینه 
کردند، مـــا در تاشـــیم و رایزنی های خوبی هم انجـــام دادیم تا 
ان شاءالله اهالی ســـرود و مربیان بتوانند مانند دیگر هنرمندان 

از مزیت هـــای صنـــدوق اعتباری هنر اســـتفاده کنند.
امیدواریـــم این جشـــنواره آغـــازی باشـــد برنگرش حرفـــه ای و 
تخصصـــی به ســـرود بـــه عنـــوان یکـــی از زمینه هـــای حرفه ای 
موســـیقی، آن گونه که در خور این هنرجریان ســـازوامیدآفرین 
اســـت. البته مـــا به همیـــن میزان بســـنده نمی کنیـــم بلکه به 
دنبال برگزاری جشـــنواره های سرود بین المللی هستیم و حتی 
رایزنی هایی هم انجام دادیم. دفترســـرود معتقد است ظرفیت 
ســـرود را حتی می تـــوان به عنـــوان یک عنصر فرهنگـــی در دل 
خانـــواده دیـــد از ایـــن رو در آینده بـــه دنبال برگـــزاری پویش ها 
و رویدادهـــای هنـــری مرتبط با خانواده و ســـرود، با شـــعار »هر 

خانواده یک ســـرود« هســـتیم.
محمود سالاری معاون هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی نیز 
دراین مراســـم گفت: حقیقتاً سال هاســـت جای این جشـــنواره 
درمعاونـــت هنری خالی بود. ان شـــاء الله به جایگاهی برســـیم 
که گروه های ســـرود ما جامعه آرمانی شـــوند، این کارکرد تربیتی 
ســـرود است. ســـرود ملی جمع خوانی است تا همدلی، نشاط، 

وحدت و استتار و پوشـــیدگی خطا را در خود داشته باشد.
تجلیـــل از هـــادی آرزم، هنرمند پیشکســـوت عرصه موســـیقی 
و تولیـــدات آکاپـــا بخش دیگـــری از مراســـم اختتامیـــه اولین 
جشـــنواره ملـــی ســـرود فجر بـــود. بعـــد از برگـــزاری این بخش 
حجـــت اشـــرف زاده خواننده موســـیقی ایرانی قطعاتـــی را برای 

مخاطبان اجـــرا کرد.
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